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Notulen van de vergadering gehouden 
op dinsdag 6 november 1979 i n het Catshuis 

van 09.00 t o t 11.00 uur 

Aanwezig: m i n i s t e r - p r e s i d e n t Van Agt en de m i n i s t e r s 
Van Aardenne en Andriessen alsmede de 
s t a a t s s e c r e t a r i s s e n Beyen en Van der Mei 
Voorts z i j n aanwezig de heren Arlman ( F i n ) , 
Van Berckel (BuZa), Boele (EZ), Van Dam (BuZa), 
Van de Graaf (AZ), Lubbers (PVEG), 
Posthumus Meyjes (BuZa), Trojan (LV) en 
W e l l i n k (Fin) 

S e c r e t a r i s : mr. J.P.M.H. Merckelbach 
A d j u n c t - s e c r e t a r i s : mr. d r s . K.P. Rade 

!• Notulen van de vergadering van 20 j u n i 1979 (nr. 8859) 

De notulen worden v a s t g e s t e l d met i n b e g r i p 
van de volgende w i j z i g i n g e n : 
- b l z . 1 l i j s t van aanwezigen. Schrappen: alsmede 

s t a a t s s e c r e t a r i s Van der Mei 
- b l z . 3 r e g e l 7 van onder: achter "aanvaarden" invoegen: 

met de aantekening dat de f o r m u l e r i n g " t w i j f e l s te 
u i t e n e t c . " wordt g e w i j z i g d i n : d a a r b i j v a l t op t e 
merken dat gevaren verbonden z i j n aan e t c . 
b l z . l i r e g e l 18 t/m 11 van onder vervangen door: De 
m i n i s t e r - p r e s i d e n t concludeert a l s v o l g t : De delegatie 
zal het essentiële belang van een e f f e c t i e v e coördinatie 
van economisch b e l e i d b l i j v e n onderstrepen. Terzake van 
de B r i t s e wensen t.a.v. middelenoverdracht en de EG-
begroting z a l de d e l e g a t i e a l l e e n dan met een s t u d i e 
opdracht aan de Commissie instemmen wanneer van een 
d u i d e l i j k e , concrete en constructieve houding en 
beleidsvoornemens t.a.v. verdere Europese i n t e g r a t i e 
zijdens de VK-delegatie genoegzaam b l i j k t . De delegatie 
zal zich verzetten tegen uitspraken over "netto-
bijdragen" van l i d s t a t e n . © NA, 2.02.05.02 (Arch. MR) (Nationaal Archief, Den Haag) inv.nr. 2875

http://resources.huygens.knaw.nl/europeseintegratie/doc/Z00416
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De m i n i s t e r - p r e s i d e n t concludeert dat de 
raad van oordeel i s d a t de Franse w e i g e r i n g om z i c h 
aan de u i t s p r a a k van het Hof inzake de marktordening 
schapenvlees t e onderwerpen op i n i t i a t i e f van het 
V o o r z i t t e r s c h a p i n de Algemene Raad t e r sprake moet 
worden gebracht. 

Convergentie van h e t economisch b e l e i d ("lusten en 
l a s t e n " - p r o b l e m a t i e k ) ( B r i e f van de s t a a t s s e c r e t a r i s 
van Buitenlandse Zaken d.d. 9 oktober 1979, nr.277025, 
met b i j l a g e ; b r i e f van de s t a a t s s e c r e t a r i s van 
Buitenlandse Zaken d.d. 23 oktober 1979, nr.296810, 
met b i j l a g e ; b r i e f van de m i n i s t e r van Buitenlandse 
Zaken d.d. 2 november 1979, nr.DIE-307.422, met b i j l a g e ; 
b r i e f van de s t a a t s s e c r e t a r i s van Buitenlandse Zaken 
d.d. 5 november 1979, nr.DIE-307.477, met b i j l a g e ) 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t s t e l t voor om h e t 
onderwerp t e behandelen aan de hand van de op b l z . 4 
van de aantekening van B u i t e n l a n d s e Zaken d.d. 
2 november 197 9 vermelde vraagpunten, w a a r b i j de con
c l u s i e s wel i n hun o n d e r l i n g e samenhang dienen t e 
worden beschouwd. 

S t a a t s s e c r e t a r i s Van der Mei g e e f t een k o r t 
o v e r z i c h t van de gang van zaken t o t nu t o e . De 
coördinatiecommissie h e e f t z i c h a l twee keer over 
deze p r o b l e m a t i e k gebogen; de EcoFin-Raad van 15 oktober 
h e e f t er een e e r s t e beschouwing aan g e w i j d . Eind oktober 
kwam de Commissie met een nieuw document. De EcoFin-Raad 
van 19 november, de Algemene Raad van 2 0 november en de 
Europese Raad van 28/29 november z u l l e n eveneens d i t 
d o s s i e r behandelen. De k e r n van het probleem komt 
h i e r op neer d a t h e t Verenigd K o n i n k r i j k van mening i s 
dat haar b i j d r a g e aan h e t EG-budget t e hoog i s . Nederland 
h e e f t t o t nu toe erkend d a t h e t Verenigd K o n i n k r i j k een 
probleem h e e f t , maar t e g e l i j k e r t i j d i s benadrukt d a t d i t 
probleem meer dan a l l e e n maar b u d g e t t a i r e aspecten h e e f t . 
De vraag d i e z i c h nu s t e l t i s h e t vinden van een oplos
s i n g op k o r t e t e r m i j n . Op langere t e r m i j n kan verwacht 
worden dat h e t probleem z i c h z a l oplossen door een w i j z i 
g i n g van de handelsstromen van en naar he t Verenigd 
K o n i n k r i j k , door een h e r s t r u c t u r e r i n g van het landbouw-^ 
b e l e i d en door een verdere uitbouw van Gemeenschapsbeleid 
i n andere sectoren dan de landbouw. Overigens h e e f t de 
m i n i s t e r r a a d het p o l i t i e k e k a r a k t e r van h e t probleem 
erkend. , 

De heer W e l l i n k d e e l t mede dat hem door het 
V o o r z i t t e r s c h a p i s gevraagd op 12 november te Brussel 
deel t e nemen aan een vergadering met een v e r t r o u w e l i j k 
k a r a k t e r t e r v o o r b e r e i d i n g van de b e s l u i t v o r m i n g over 
het l u s t e n - en lastenprobleem. 

De heer Lubbers merkt op d a t h i j h i e r v a n n i e t 
op de hoogte was. I n d i e n a l l e e n vertegenwoordigers van 
de v e r s c h i l l e n d e m i n i s t e r i e s van Financiën i n f o r m e e l 
b i j e l k a a r komen bestaat h i e r geen bezwaar tegen. De 
vo o r b e r e i d i n g van de v e r s c h i l l e n d e Raden d i e n t echter 
door de Permanente Vertegenwoordigers t e worden verzorgd. 
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De heer Wellink benadrukt nogmaals het 
informele k a r a k t e r van deze bespreking. Tegenover 
de bezwaren d i e aan deze procedure kleven staan 
z e e r zeker ook voordelen. Overigens z a l iedereen op 
de hoogte worden g e s t e l d van de inhoud van deze 
besprekingen. 

S t a a t s s e c r e t a r i s Van der Mei s l u i t z i c h 
aan b i j de opmerking van de heer Lubbers. Spreker 
w i j s t erop dat de coördinatiecommissie op 12 november 
de EcoFin-Raad z a l voorbereiden. Aangezien het door 
de heer W e l l i n k aangekondigde informele o v e r l e g i n de 
avond van de 12e z a l p l a a t s v i n d e n kan de Nederlandse 
doe .1 r.er.ier daaraan i n het b e z i t z i j n van de c o n c l u s i e s 
van de coördinatiecommissie. 

De heer Posthumus Meyjes w i j s t erop dat e r 
de komende weken a l l e r l e i c o n t a c t e n met andere l i d 
s t a t e n z u l l e n p l a a t s v i n d e n . Zo z a l na m i n i s t e r 
C a r r i n g t o n ook m i n i s t e r F r a n c o i s Poncet een bezoek aan 
Den Haag brengen; verder z a l het V o o r z i t t e r s c h a p een 
m i s s i e langs de v e r s c h i l l e n d e hoofdsteden s t u r e n . Deze 
contacten z i j n zonder meer n u t t i g ; e r d i e n t e c h t e r wel 
een goede ond e r l i n g e rapportage p l a a t s t e vinden. 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t stemt h i e r mee i n en 
s t e l t de e e r s t e vraag u i t de nota van Buitenlandse 
Zaken aan de orde. 

M i n i s t e r A n d r i e s s e n v r a a g t z i c h af hoe men 
het woord "nu" i n de v r a a g moet opvatten. Wordt hiermee 
deze v e r g a d e r i n g bedoeld, de volgende aan deze proble
matiek gewijde v e r g a d e r i n g of de Europese Raad i n Dublin? 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t i s van mening d a t h e t e r 
a l l e e n om gaat of de Europese Raad i n Dublin reeds een 
b e s l u i t moet nemen. Het moment van i n t e r n e b e s l u i t v o r m i n g 
i s n i e t van belang. 

M i n i s t e r A n d r i e s s e n acht h e t w a a r s c h i j n l i j k 
dat h e t Verenigd K o n i n k r i j k t e Dublin t o t concrete a f s p r a 
ken z a l w i l l e n komen. D i t maakt het n o o d z a k e l i j k om t o t 
een i n t e r n standpunt t e komen. 

S t a a t s s e c r e t a r i s Van der Mei i s op grond van 
b e r i c h t e n u i t h e t Verenigd K o n i n k r i j k eveneens van mening 
dat d i t land er naar z a l s t r e v e n een c o n c r e et bedrag te 
v e r k r i j g e n . Het nieuwste commissiedocument komt, met 
behulp van een aangepast f i n a n c i e e l correctiemechanisme, 
ook t o t een bepaald bedrag. 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t s t e l t v a s t dat de kans 
dat het Verenigd K o n i n k r i j k een bepaald bedrag na z a l 
s t r e v e n dermate groot i s dat een i n t e r n e voorbereiding 
hierop n o o d z a k e l i j k i s . 

M i n i s t e r Andriessen vraagt hoe de andere l i d 
s t a t e n h i e r o v e r denken. 

M i n i s t e r Van Aardenne acht de kans dat een 
bepaald bedrag z a l worden v a s t g e s t e l d g r o t e r dan b0%. 
T i j d e n s de afgelopen EcoFin-Raad h e e f t het Verenigd 
K o n i n k r i j k d i t d o s s i e r naar de Europese Raad doorgescho
ven; d i t met het oog op de p o l i t i e k e dimensie van het 
geheel. Spreker vraagt of gevreesd noet werden dat de 
d r i e grote l i d s t a t e n vóór de Europese Raad t o t een bepaald 
standpunt z u l l e n komen, hetgeen t i j d e n s deze Raad weinig 
ruimte aan de andere deelnemers zou o v e r l a t e n . 
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S t a a t s s e c r e t a r i s Van der Mei merkt op dat 
de Bondsrepubliek 'het p o l i t i e k e k a r a k t e r van het 
probleem h e e f t erkend en dat d i t land b e r e i d z a l 
z i j n een bepaald bedrag aan het Verenigd K o n i n k r i j k 
toe te kennen. 

De heer Wellink h e e f t geen aanwijzingen 
voor een vooroverleg tussen de grote d r i e ; w a a r s c h i j n 
l i j k e r i s dat e n k e l de Bondsrepubliek en het Verenigd 
K o n i n k r i j k een gemeenschappelijke l i j n z u l l e n volgen. 
I n d i e n Nederland een reële i n v l o e d op het u i t e i n d e l i j k e 
r e s u l t a a t w i l uitoefenen, dan i s h e t van groot belang 
om i n een vroeg stadium t o t een standpunt te komen. 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t c o n c l u d e e r t dat, nu men 
het erover eens i s dat de Europese Raad w a a r s c h i j n l i j k 
t o t c o n c rete b e s l u i t e n z a l komen, i n t e r n nagegaan d i e n t 
te worden hoe groot een e v e n t u e l e t o e w i j z i n g zou mogen 
z i j n . I n d i e n b e s l o t e n zou worden om h e t Verenigd 
K o n i n k r i j k 500 min r . e . toe te kennen, dan zou d i t voor 
Nederland een financiële l a s t van f 100 a f 125 min mee
brengen. De vraag i s of deze bedragen reëel z i j n . Wel
l i c h t d i e n t d i t probleem i n samenhang met de v i e r d e 
vraag van de nota van B u i t e n l a n d s e Zaken behandeld te 
worden. 

S t a a t s s e c r e t a r i s Van der Mei merkt op dat de 
e i s van h e t Verenigd K o n i n k r i j k a a n z i e n l i j k hoger l i g t , 

«*«o«^«i^oc^ n.1. op 1500 min r . e . 
v*_ omditvx. De heer Posthumus Meyjes a c h t h e t m o e i l i j k *%e-

vcrdcdigcni om, i n d i e n men wel e r k e n t dat h e t Verenigd 
K o n i n k r i j k een "case" h e e f t , n i e t b e r e i d t e z i j n v o l l e d i g 
aan de financiële e i s e n van d i t land tegemoet te komen. 
Men z a l een p o s i t i e moeten bepalen d i e t u s s e n v o l l e d i g e 
a f w i j z i n g en v o l l e d i g e t o e w i j z i n g i n l i g t . H i e r b i j d i e n t 
de problematiek beperkt t e b l i j v e n t o t de b i j d r a g e n van 
het Verenigd K o n i n k r i j k aan de EG-begroting; de ontvangsten
kant d i e n t b u i t e n beschouwing t e b l i j v e n , aangezien deze 
ten nauwste samenhangt met het gemeenschapsbeleid op langere 
t e r m i j n . Daarmee i s h e t probleem gereduceerd t o t 7 50 min r . e . 
Spreker w i j s t erop dat het i n de tweede vraag van de nota 
van B u i t e n l a n d s e Zaken genoemde correctiemechanisme gescha
pen i s om aan een probleem a l s dat van het Verenigd 
K o n i n k r i j k tegemoet te komen. Zoekt men de o p l o s s i n g u i t 
s l u i t e n d binnen d i t mechanisme dan komt men u i t op een 
tegemoetkoming van 500 min r . e . 

M i n i s t e r Van Aardenne merkt op dat volgens het 
commissiedocument de v i e r grote l i d s t a t e n onder de s t r e e p 
z i t t e n (d.w.z. de l a s t e n z i j n groter dan de l u s t e n ) , t e r w i j l 
de v i j f k l e i n e e r boven z i t t e n . Het l i j k t w e n s e l i j k om ook 
enkele grote l i d s t a t e n boven deze s t r e e p te k r i j g e n . Verder 
i s spreker het met de heer Posthumus Meyjes eens dat een 
oplossing binnen het f i n a n c i e e l correctiemechanisme dient 
te worden gevonden, eventueel door het verleggen van enkele 
grenzen binnen d i t mechanisme. Een o p l o s s i n g buiten de 
gemeenschapsprocedures om houdt het gevaar i n z i c h dat d i t 
tot een d e s i n t e g r a t i e van de Gemeenschap z a l l e i d e n . 
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M i n i s t e r A n d r i e s s e n i s van mening d a t de 
tweede v r a a g van de n o t a van B u i t e n l a n d s e Zaken p o s i t i e f 
d i e n t t e worden beantwoord. Aangezien t e verwachten v a l t 
d a t de andere door de Commissie gesuggereerde o p l o s s i n g e n 
eveneens naar v o r e n z u l l e n worden g e b r a c h t v e r d i e n t h e t 
a a n b e v e l i n g tegenargumenten gereed t e hebben. Verder 
merkt s p r e k e r op d a t ook Financiën h e t B r i t s e probleem 
e r k e n t . D e s a l n i e t t e m i n d i c t e r e n b u d g e t t a i r e overwegingen 
een r e s t r i c t i e v e b e n a d e r i n g , hetgeen ook t e D u b l i n a l s 
argument naar v o r e n kan worden g e b r a c h t . Een Nederlandse 
i n b r e n g van f 100 I f 125 min zou de e e r s t e g r o t e f i n a n 
ciële t e g e n s l a g voor 1980 b e t e k e n e n . 

M i n i s t e r Van Aardenne a c h t h e t g e s c h a t t e bedrag 
z e l f s aan de l a g e k a n t , g e z i e n h e t f e i t d a t h e t n i e t 
ondenkbaar i s d a t een o p l o s s i n g z a l worden gevonden d i e 
l i g t t u s s e n de 500 en de 1000 min r . e . I n d i t verband 
w o r d t h e t c o m m i s s i e - s t r e v e n om i e d e r e o p l o s s i n g g e l e i d e l i j k 
t e l a t e n v e r l o p e n o n d e r s c h r e v e n . 

De heer T r o j a n i s van mening d a t i n d i e n de 
tweede v r a a g p o s i t i e f w o r d t beantwoord d i t t o t g e v o l g h e e f t 
d a t de r u i m t e v o o r andere u i t g a v e n v e r m i n d e r t , h e tgeen noopt 
t o t een b e a n t w o o r d i n g van de andere v r a g e n . 

M i n i s t e r A n d r i e s s e n s i g n a l e e r t een f i n a n c i e e l 
verband t u s s e n de s t i j g i n g van de l a n d b o u w u i t g a v e n en de 
o p l o s s i n g van h e t B r i t s e p robleem. Een Nederlandse b i j d r a g e 
van e v e n t u e e l z e l f s f 150 min zou een ongeveer even g r o t e 
financiële t e g e n v a l l e r b e t e k e n e n a l s de l a n d b o u w t e g e n v a l l e r 
van d i t j a a r . 

De heer T r o j an m e r k t op d a t daar ook m e e v a l l e r s 
voor de landbouweconomie t e g e n o v e r s t a a n . 

S t a a t s s e c r e t a r i s Van d e r Mei w i j s t e r op d a t 
i n d i e n men meer dan 500 min r . e . w i l toekennen aan h e t 
V e r e n i g d K o n i n k r i j k , h e t c o r r e c t i e m e c h a n i s m e n i e t meer 
voldoende s o e l a a s b i e d t . Men z a l dus voldoende t e g e n 
argumenten gereed moeten hebben. I n d i t v e r b a n d onder
s c h r i j f t s p r e k e r h e t e e r d e r genoemde argument van de e i g e n 
b u d g e t t a i r e s i t u a t i e , h e t g e e n o n g e t w i j f e l d ook v o o r andere 
l i d s t a t e n z a l g e l d e n . V e r d e r s t e l t z i c h nog h e t probleem 
van de t e g e n p r e s t a t i e , d i e h e t V e r e n i g d K o n i n k r i j k zou 
moeten l e v e r e n . 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t i s van mening d a t een 
b e s p r e k i n g van d i t probleem b e t e r kan worden u i t g e s t e l d 
t o t de REZ d i e aan de komende Europese Raad z a l v o o r a f 
gaan, aangezien dan meer i n f o r m a t i e b e s c h i k b a a r z a l z i j n . 
Spreker s t e l t de volgende c o n c l u s i e s v o o r : 

1 . De b u d g e t t a i r e p r o b l e m a t i e k a l s aan de orde g e s t e l d 
door h e t V e r e n i g d K o n i n k r i j k moet worden beschouwd 
a l s een probleem van o v e r m a t i g e l a s t e n t e n gevolge 
van de v e r p l i c h t e b i j d r a g e n aan de EG-begroting. 

„o . . . 
£ . D i t l a s t e n p r o b l e e m moet worden benaderd door een b i j 

s t e l l i n g van de bestaande financiële c o r r e c t i e m e c h a n i s 
men. Methodieken d i e met de bestaande communautaire 
r e g e l i n g e n i n s t r i j d z i j n z i j n voor Nederland n i e t 
aanvaardbaar. 

3°. De maximum concessie d i e n t t e b l i j v e n b innen h e t 
p l a f o n d d a t h e t financiële correctiemechanisme t o e l a a t . 
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4°. I n d i t stadium i s Nederland s l e c h t s b e r e i d t o t een 
tegemoetkoming aan het Verenigd K o n i n k r i j k t e r 
waarde van 500 min r . e . 

De raad kan z i c h hiermee verenigen. 
De m i n i s t e r - p r e s i d e n t s t e l t de derde en de 

v i e r d e vraag van de nota aan de orde. 
De heer W e l l i n k meent d a t men de eigen onder

h a n d e l i n g s p o s i t i e n i e t moet onderschatten. Het Vereniad 
K o n i n k r i j k i s t e n s l o t t e de vragende p a r t i j . Bovendien^ 
zou een Nederlandse b i j d r a g e d i e hoger i s dan f 100 min 
m o e i l i j k verkoopbaar z i j n . 

M i n i s t e r Van Aardenne s l u i t n i e t u i t d a t de 
g r o t e r e l i d s t a t e n met een v o o r s t e l z u l l e n komen dat 
hoger l i g t dan de nu aanvaardbare 500 min r . e . Nederland 
z a l vóór D u b l i n ook een maximum grens dienen t e s t e l l e n . 
Nu kan worden v o l s t a a n met het naar voren brengen van 
onze instemming met een bedrag van 500 min r . e . 

De heer Lubbers merkt t e n aanzien van de derde 
vraag op d a t het van g r o o t belang i s om h e t ad hoe 
k a r a k t e r van de r e g e l i n g t e onderstrepen, d i t teneinde 
precedentswerking u i t t e s l u i t e n . 

De heer Posthumus Meyjes b e p l e i t om de r e g e l i n g 
voor het Verenigd K o n i n k r i j k t e l a t e n a f l o p e n op het 
moment d a t het f i n a n c i e e l correctiemechanisme z a l worden 
h e r z i e n . 

De heer T r o j a n meent d a t deze vraag samen met 
vraag v i j f moet worden besproken. Anders kan " t i j d e l i j k " 
a l l e e n slaan op 1980. 

S t a a t s s e c r e t a r i s Van der Mei voegt h i e r aan toe 
dat ook vraag zes h i e r nauw b i j betrokken i s . 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t c o n c l u d e e r t d a t de 
tegemoetkoming aan h e t Verenigd K o n i n k r i j k d i e n t t e wor
den v a s t g e l e g d i n een t i j d e l i j k e r e g e l i n g met een ad hoe 
k a r a k t e r . 

De raad kan z i c h hiermee verenigen. 
M i n i s t e r Andriessen s i g n a l e e r t een verband 

tussen de vraag over de B r i t s e t e g e n p r e s t a t i e s en de 
r e s t r i c t i e v e financiële benadering van h e t hele probleem. 
Aangezien n i e t d u i d e l i j k i s welke concrete t e g e n p r e s t a t i e 
men van het Verenigd K o n i n k r i j k kan vragen v e r d i e n t het 
de voorkeur d i t land i n de p o s i t i e van vragende p a r t i j t e 
houden. Ten aanzien van de m o g e l i j k e t e g e n p r e s t a t i e s merkt 
spreker op dat een t o e t r e d i n g van het Verenigd K o n i n k r i j k 
t o t het EMS gezien de s i t u a t i e van h e t Engelse pond nauwe
l i j k s w e n s e l i j k i s . Een medewerking van het Verenigd 
K o n i n k r i j k aan een verhoging van de 1%-grens spreekt hem 
evenmin aan, aangezien h i j z e l f ook t w i j f e l s k o e s t e r t ten 
aanzien van een eventuele verhoging van deze grens zolang 
geen e f f e c t i e f gebruik wordt gemaakt van de huidige mid
delen. Een p o s i t i e v e r e Europese gezindheid van het Verenigd 
K o n i n k r i j k i n algemene z i n b i e d t t e w e i n i g concrete aan
g r i j p i n g s p u n t e n . D i t a l l e s brengt spreker t o t de conclusie 
dat het de voorkeur v e r d i e n t om h e t Verenigd K o n i n k r i j k i n 
de p o s i t i e van vragende p a r t i j t e l a t e n . 
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S t a a t s s e c r e t a r i s Van der Mei v u l t aan dat de 
huidige B r i t s e r e g e r i n g z a l v e r k l a r e n reeds een g r o t e r e 
Europese gezindheid dan de v o r i g e r e g e r i n g ten toon te 
hebben gespreid, hetgeen het haar m o g e l i j k h e e f t gemaakt 
haar financiële probleem op t a f e l t e kunnen leggen. 
Spreker acht het formuleren van een tegenconcessie ten 
. i .inzien van de v i s s e r i j een m o e i l i j k e zaak. Met b e t r e k k i n g 
t o t een verhoging van de 1% d i e n t opgemerkt t e worden dat 
Nederland t o t op heden a l t i j d het standpunt h e e f t v er
dedigd dat een verdergaande Europese i n t e g r a t i e m o g e l i j k 
d i e n t t e b l i j v e n . D i t h e e f t o n g e t w i j f e l d t o t gevolg dat de 
1%-grcns verhoogd z a l moeten worden. 

M i n i s t e r Van Aardenne verwacht d a t de B r i t s e 
r e g e r i n g mede onder druk van de p u b l i e k e o p i n i e , de 
financiële tegemoetkoming z a l presenteren a l s de p r i j s 
voor haar verdere lidmaatschap van de Gemeenschap. I n d i e n 
z i j z i c h beroept op een verbeterde Europese gezindheid, 
dan z a l ze h i e r voorbeelden van dienen t e geven. I n de 
p r a k t i j k i s - met u i t z o n d e r i n g van de s t a a l r e g e l i n g - nog 
maar w e i n i g h i e r v a n gebleken. Het Verenigd K o n i n k r i j k zou 
haar goede w i l kunnen tonen op het gebied van de energie, 
aangezien het over enkele j a r e n n e t t o - e x p o r t e u r van 
a a r d o l i e z a l z i j n . Spreker merkt t e n s l o t t e op dat de Kamer 
een Nederlandse concessie van f 100 min o f meer a l l e e n z a l 
kunnen accepteren a l s daar aan B r i t s e z i j d e i e t s substan
t i e e l s tegenover s t a a t . 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t merkt op dat m i n i s t e r 
Andricssen een fundamentele keuze aan de raad h e e f t voor
gelegd. Vooralsnog i s spreker het met m i n i s t e r Andriessen 
eens dat het Verenigd K o n i n k r i j k i n de p o s i t i e van 
vragende p a r t i j gehouden moet worden zolang B r i t s e conces
sies onverwachtbaar of o n r e a l i s e e r b a a r z i j n . Spreker h e e f t 
wel behoefte aan een nadere s t u d i e over de eventueel aan 
het Verenigd K o n i n k r i j k t e vragen concessies. 

M i n i s t e r Andriessen merkt op dat een eventuele 
t o e t r e d i n g van het Verenigd K o n i n k r i j k t o t het EMS t o t 
e x t r a kosten z a l l e i d e n , aangezien er geen financiële 
middelen meer z i j n om opnieuw r e n t e b o n i f i c a t i e s u i t t e 
keren, zoals b i j de o p r i c h t i n g van het EMS aan een aantal 
l i d s t a t e n z i j n gegeven. 

De heer We H i n k ontwaart h i e r een mogelijke 
concrete tegenconcessie, n.1. het a f z i e n door het Verenigd 
K o n i n k r i j k van een u i t k e r i n g van r e n t e b o n i f i c a t i e s b i j toe
t r e d i n g t o t het EMS. Overigens v a l t de l a a t s t e t i j d eerder 
een i s o l a t i o n i s t i s c h e tendens t e ontdekken i n de B r i t s e 
o p s t e l l i n g dan een communautaire. Ten aanzien van de ge
dachte van m i n i s t e r Van Aardenne om op energiegebied een 
tegenconcessie te vragen waarschuwt spreker voor een moge
l i j k e doorwerking hiervan op het Nederlandse b e l e i d . I n 
ieder geval zou deze gedachte door a m b t e l i j k e deskundigen 
nader moeten worden onderzocht. 

S t a a t s s e c r e t a r i s Beyen i s op grond van z i j n 
gesprekken met de B r i t s e m i n i s t e r van"Handel de mening 
toegedaan dat het Verenigd K o n i n k r i j k bereid i s om met 
constructieve v o o r s t e l l e n t e komen, o.a. op energiegebied 
en voor de scheepsbouw; d i t onder voorwaarde dat een op
l o s s i n g wordt gevonden voor het B r i t s e probleem. Overigens 
wijzen de a c t i v i t e i t e n van het Verenigd K o n i n k r i j k met 
betrekking t o t Rhodesië a l l e r m i n s t OP een groeiende 
i s o l a t i o n i s t i s c h e tendens. 
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De heer Posthumus Meyjes ondersteunt de 
gedachte om i n a m b t e l i j k overleg een l i j s t met mogelijke 
tegenconcessies op t e s t e l l e n . Zowel op v i s s e r i j g e b i e d 
als op energiegebied l i j k e n h i e r wel mogelijkheden t e 
l i g g e n . Verder zou aan het Verenigd K o n i n k r i j k gevraagd 
kunnen worden om van de o n t w i k k e l i n g en p r o d u c t i e van de 
HS 146 af t e zien. 

M i n i s t e r Van Aardenne zou dan l i e v e r de B r i t s e 
p a r t i c i p a t i e i n de volgende A i r b u s - g e n e r a t i e i n het 
geding w i l l e n brengen. Ten aanzien van de vermeende 
i s o l a t i o n i s t i s c h e o n t w i k k e l i n g van het Verenigd 
K o n i n k r i j k meent spreker dat de h u i d i g e r e g e r i n g v o o r a l 
het eigen belang voorop s t e l t . Z i j denkt d i t i n de eerste 
p l a a t s te dienen door een s t r a k economisch b e l e i d t e voe
ren. D i t zou na v e r l o o p van t i j d h e e l wel t o t een meer 
communautaire o p s t e l l i n g kunnen l e i d e n . 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t s t e l t voor om de vraag of 
Nederland t e g e n p r e s t a t i e s zou moeten bedingen i n d i e n de 
tegemoetkoming aan het Verenigd K o n i n k r i j k de 500 min r.e. 
te boven zou gaan, i n de volgende vergadering van de REZ 
te bespreken aan de hand van een onder l e i d i n g van 
Buitenlandse Zaken op t e s t e l l e n i n t e r d e p a r t e m e n t a l e 
n o t i t i e over reële mogelijkheden t e r z a k e . 

De raad b e s l u i t aldus. 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t s t e l t de v i j f d e vraag van 
de nota van Buitenlandse Zaken aan de orde. 

S t a a t s s e c r e t a r i s Van der Mei merkt op d a t men 
ook los van h e t VK-probleem de 1%-grens nadert. Binnenkort 
z a l h i e r dus een b e s l u i t over genomen moeten worden. B i j 
de b e p a l i n g van een standpunt h i e r o v e r z a l overigens ook 
de zesde vraag u i t de nota betrokken moeten worden. 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t v r aagt of bondskanselier 
Schmidt inderdaad n i e t b e r e i d i s de 1%-grens t e doorbreken. 

De heer W e l l i n k beantwoordt deze vraag bevestigem 
De heer T r o j a n acht de v r a a g s t e l l i n g o n j u i s t . 

Het gaat n i e t om een b e s l i s s i n g over de 1% te verhogen? al s 
het Verenigd K o n i n k r i j k met meer dan 500 min r.e. tegemoet 
wordt gekomen z a l deze grens doorbroken worden. Gezien de 
o n t w i k k e l i n g van de landbouwuitgaven i s de kans groot dat 
men b i j ongewijzigd b e l e i d op k o r t e t e r m i j n door d i t 
plafond heen z a l s c h i e t e n . 

De heer Posthumus Meyjes verwacht dat i n Dublin 
n i e t gesproken z a l worden over een verhoging van de 1%-
grens, maar eerder over de a f g r e n d e l i n g van deze grens. 
Spreker acht het i n Nederlands belang d a t deze vraag open 
b l i j f t t o t de j a r e n '80-'81. 

M i n i s t e r Andriessen i n f o r m e e r t naar de exacte 
o p s t e l l i n g van de Duitse Bondsdag over de 1%-grens. Spre
ker i s van mening dat de beste manier om t e garanderen dat 
geen b e s l u i t over de 1%-problematiek wordt genomen i s om 
er i n het geheel n i e t over t e praten. Overigens i s het ver
ontrustend dat de b u d g e t t a i r e s p e c i a l i s t e n i n het Europese 
parlement hebben uitgesproken dat een doorbreking van de 
1%-grens o n v e r m i j d e l i j k i s . Spreker i s op zich best bereid 
om meer middelen aan de Gemeenschap toe te kennen. D i t 
d i e n t dan echter wel gepaard t e gaan met het opzetten van 
vervangend b e l e i d ; t o t dusver was er a l l e e n sprake van 
bijkomend b e l e i d . De vraag s t e l t z i c h dus of het mogelijk 
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i s om vervangend b e l e i d t e formuleren. I n d i e n Nederland 
een e x t r a b i j d r a g e aan de Gemeenschap toekent betekent 
d i t immers een g e l i j k l o p e n d f i n a n c i e e l v e r l i e s op 
n a t i o n a a l niveau. Een b e s l u i t om de 1% t e doorbreken 
moet dus goed overwogen worden, aangezien het h i e r gaat 
om een fundamentele barrière. Bovendien z a l het n a t i o 
nale parlement b i j een eventuele verhoging zeker vragen 
s t e l l e n . Gezien a l deze gegevens i s spreker h u i v e r i g om 
i n d i t stadium mee t e werken aan enige b e s l u i t v o r m i n g 
omtrent een eventuele verhoging van de 1%-grens. 

De heer W e l l i n k acht het door de heer Trojan 
gelegde verband tussen het probleem van het Verenigd 
K o n i n k r i j k en een eventuele verhoging van de 1%-grens 
v a n u i t onderhandelingsoogpunt ongelukkig. Het handhaven 
van de 1% b i e d t immers een v a s t e grens waarbinnen een 
op l o s s i n g voor h e t B r i t s e probleem gevonden d i e n t t e worden 

M i n i s t e r Van Aardenne i s eveneens van mening dat 
de 1%-problematiek n i e t nu behandeld d i e n t t e worden. De 
d i s c u s s i e h i e r o v e r d i e n t a p a r t gevoerd t e worden; de toe
kenning van een bepaald bedrag aan h e t Verenigd K o n i n k r i j k 
z a l h et moment van doo r b r e k i n g hoogstens d i c h t e r b i j 
brengen. Overigens i s spreker van mening dat het voorname
l i j k z e l f v e r s t e r k e n d e mechanismen z i j n d i e ons naar de 1%-
grens brengen. A l l e e n aan h e t t o t stand komen van nieuw 
b e l e i d zou men argumenten kunnen ontlenen om een verhoging 
t e b e p l e i t e n . 

S t a a t s s e c r e t a r i s Van der Mei w i j s t erop dat 
Italië i n ieder geval de 1%-problematiek t e Dublin t e r 
sprake z a l brengen. Men z a l dus t i j d i g moeten bepalen i n 
welke termen er over de 1%-grens i n het eindcommuniqué 
moet worden gesproken. Vermeden d i e n t t e worden da t het 
vraagstuk van de verhoging op een z i j s p o o r wordt gezet. 
Voor wat de D u i t s e Bondsdag b e t r e f t merkt spreker op dat 
het o n j u i s t zou z i j n om t e s t e l l e n d a t de Bondsdag z i c h 
onder a l l e omstandigheden v e r z e t tegen een verhoging van 
de 1%-grens. U i t e i n d e l i j k p l e i t spreker er voor om t e 
Dublin n i e t t e b e s l u i t e n om de 1% n i e t t e verhogen. De 
meest w e n s e l i j k e o p l o s s i n g l i j k t t e z i j n d a t men dan de 
zaak openhoudt. 

M i n i s t e r Andriessen v e s t i g t de aandacht op de 
motie-Voortman d i e voor tweeërlei u i t l e g vatbaar i s en 
di e door m i n i s t e r Van der Stee i s geka r a k t e r i s e e r d als 
een ondersteuning van het b e l e i d . Tot nu toe h e e f t Neder
land a l s standpunt ingenomen da t het onwenselijk i s om ̂  
de 1%-grens t e doorbreken. Aan d i t standpunt moet i n d i t 
stadium worden vastgehouden. Spreker i s het n i e t eens met 
de heer Posthumus Ileyjes dat een doorbreking van de 1%-
grens bespreekbaar moet z i j n . 

De m i n i s t e r - p r e s i d e n t v a t de d r i e mogelijke 
o p t i e s samen. Nederland zou e n e r z i j d s een v o o r s t e l t o t 
doorbreking van de 1% kunnen indienen of steunen. D i t i s 
ongewenst. Anderzijds zou Nederland een v o o r s t e l t o t 
niet-verhoging van de 1%-grens kunnen indienen of steunen. 
D i t i s eveneens ongewenst. De derde mogelijkheid/ n.1. 
deze hele problematiek open houden, v e r d i e n t de voorkeur. 
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Spreker concludeert dat naar Nederlands oordeel i n het 
kader van de d i s c u s s i e s over de B r i t s e problematiek 
geen b e s l u i t mag worden genomen over de 1%-grens. 

De raad kan z i c h hiermee verenigen. 
De heer Posthumus Meyjes meent dat deze 

conclusie kan voldoen t o t D u b l i n , maar n i e t voor erg 
lang daarna. Het handhaven van de 1%-grens zou er 
immers toe l e i d e n dat de verdere o n t w i k k e l i n g van de 
Gemeenschap onmogelijk wordt gemaakt omdat er geen 
ruimte i s voor nieuw b e l e i d . 

De heer T r o j a n s l u i t z i c h h i e r b i j aan. I n d i e n 
men t o t bepaalde u i t g a v e n b e s l u i t , zoals t e Dublin waar
s c h i j n l i j k z a l gebeuren, dan d i e n t daar een financiële 
dekking tegenover t e staan. 

M i n i s t e r Van Aardenne w i j s t erop dat b l i j k e n s 
de nota d i e Financiën voor deze vergadering h e e f t opge
s t e l d er nog wel d e g e l i j k financiële ru i m t e voor 1980 i s . 

M i n i s t e r Andriessen merkt op dat, i n d i e n men 
b e r e i d i s bepaalde u i t g a v e n t e v e r l a g e n , er meer f i n a n 
ciële r u i m t e o v e r b l i j f t voor andere beleidsgebieden zonder 
dat de 1%-grens behoeft t e worden verhoogd. 

De heer Tro j a n h e r i n n e r t eraan dat m i n i s t e r 
Van der Stee i n de Kamer eveneens h e e f t gewezen op de 
noodzaak om t o t ombuigingen t e komen. Landbouw en V i s s e r i j 
stemt i n met de commissie-plannen d i e beogen om t o t een 
besparing van 1 mrd r . e . t e komen. Deze besparing zou 
b e r e i k t moeten worden door middel van een b e z u i n i g i n g op 
de e x p o r t r e s t i t u t i e s , door w i j z i g i n g e n i n sommige markt
ordeningen en door een verhoging van de medeverantwoorde
l i j k h e i d s h e f f i n g e n . Het i s echter de vraag of d i t commissie 
v o o r s t e l geheel haalbaar z a l z i j n . Een besparing van 
500 min r . e . zou a l een r e d e l i j k r e s u l t a a t betekenen. De 
omvang van de u i t e i n d e l i j k e besparing i s bepalend voor het 
moment waarop de d i s c u s s i e over de 1% z a l losbranden. Hoe 
k l e i n e r de besparing u i t v a l t , hoe eerder d i e d i s c u s s i e 
gevoerd moet worden. 

De heer Posthumus Meyjes s l u i t n i e t u i t dat t e 
Dublin g e t r a c h t z a l worden t e komen t o t een u i t s p r a a k over 
de omvang van de landbouwuitgaven. De vraag i s of Nederland 
i n zou kunnen stemmen met een v e r k l a r i n g dat de Gemeenschap 
s t r e e f t naar een s t r u c t u r e l e besparing op de landbouwuit
gaven van 1 mrd r . e . o f naar een t e r u g d r i n g i n g van het 
landbouwaandeel i n de b e g r o t i n g van 70% naar 65% of 60% i n 
een nader i n t e v u l l e n a a n t a l j a r e n . 

M i n i s t e r Van Aardenne meent dat men, alvorens 
deze vraag t e kunnen beantwoorden, a l l e r e e r s t een i n z i c h t 
d i e n t t e k r i j g e n i n de t e verwachten o n t w i k k e l i n g van de 
landbouwuitgaven. D i t zou voor de volgende REZ onderzocht 
moeten worden. 

M i n i s t e r Andriessen b e t r e u r t de afwezigheid van 
m i n i s t e r Van der Stee. Spreker s t e l t voor om i n i n t e r 
departementaal verband een onderzoek t e l a t e n v e r r i c h t e n 
naar deze problematiek. 
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De m i n i s t e r - p r e s i d e n t s t e l t v o o r om de v r a a g 
w e l k e b e p e r k i n g e n gewenst c.q. a a n v a a r d b a a r z i j n v o o r 
de l a n d b o u w u i t g a v e n nader t e b e s p r e k e n i n de v o l g e n d e 
v e r g a d e r i n g v a n de REZ aan de hand v a n een onder l e i d i n g 
v a n B u i t e n l a n d s e Zaken op t e s t e l l e n i n t e r d e p a r t e m e n t a l e 
n o t i t i e . 

De r a a d k a n z i c h h i e r m e e v e r e n i g e n . 

Aldus v a s t g e s t e l d 
i n de v e r g a d e r i n g 
van 27 november 1979, 
De M i n i s t e r - P r e s i d e n t , 
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